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Цель работы заключается в анализе потенциала внешнеторговых отношений 
Республики Беларусь на примере предприятий машиностроительного 
комплекса страны, преимущественно в области дорожно-строительной техники 
Объектом исследования являются  предприятия машиностроительного 
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В процессе работы были получены следующие результаты: у Республики 
Беларусь потенциал для развития внешнеторговых отношений довольно высок. 

Беларусь занимает конкурентные позиции по производству и экспорту 
продукции в области машиностроения. Продолжая совершенствовать качество 
выпускаемых машин, внедряя новые технологии в производство, страна сможет 
снизить издержки, а организуя собственное производство запасных частей, 
Беларусь получит несомненную выгоду, что в свою очередь будет 
способствовать увеличению объема экспорта данной продукции, а значит 
поступлению денежных средств в страну………….……………………………… 
Новизна полученных результатов заключается в анализе потенциала 

конкретных предприятий для развития внешнеторговых отношений 

Республики Беларусь, а также в исследовании потенциальных рынков сбыта 

продукции машиностроительного комплекса страны………………………….. 

………………………………………….…………………………………………….. 

Степень внедрения и рекомендации по внедрению полученных результатов: 
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Автор работы подтверждает, что работа выполнена самостоятельно и 

приведенный в ней расчетно-аналитический материал правильно и объективно 

отражает состояние исследуемого процесса, а все заимствованные из 

литературных и других источников теоретические, методологические 

положения и концепции сопровождаются ссылками на их авторов. 



ANNOTATION 

 

The work contains: 50 pages, 13 drawings, 7 tables, 56 sources, 5 

applications. 

Keywords: FOREIGN TRADE, FOREIGN TRADE RELATIONS, 

FOREIGN ECONOMIC POTENTIAL, MACHINE-BUILDING COMPLEX, 

ENTERPRISES, ROAD-BUILDING TECHNICS.  

The purpose of the work is to analyze the potential of foreign trade relations of the 
Republic of Belarus on the example of enterprises of the machine-building complex 
of the country, mainly in the field of road construction equipment 
The object of research is the enterprises of the machine-building complex of the 
Republic of Belarus…………………………………………………………..……… 
………………………………………….…………………………………………….. 

Research methods: method of system analysis, method of econometric modeling, 
method of forecasting………………………………………………………...……… 

………………………………………….…………………………………………….. 

In the process of work, the following results were obtained: the Republic of Belarus 
has a great potential for developing foreign trade relations. Belarus occupies a 
competitive position in the production and export of products in the field of machine 
building. Continuing to improve the quality of the machines produced, introducing 
new technologies into production the country can receive costs. Also, by organizing 
its own production of spare parts Belarus will receive the benefits as well as funds 
into the country .............................................................................................. ………… 
The originality of the results is in the analysis of the potential of specific enterprises 

for the development of foreign trade relations of the Republic of Belarus, as well as 

the study of potential markets for the products of the machine-building complex of 

the country …………………………………………………………………………... 

………………………………………….…………………………………………….. 

Degree of implementation and recommendations for the implementation of the 

results:………………………………………….…………………………………….. 

………………………………………….…………………………………………….. 

………………………………………….…………………………………………….. 

 
 

The author of this work confirms that it is done independently and the 

calculation and analytical material presented in it correctly and objectively reflects 

the state of the process under investigation, and all theoretical, methodological 

positions and concepts borrowed from literary and other sources are accompanied by 

references to their authors. 


